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DPr-BRM-II.0012.3.8.2024 

 

Protokół nr 4/VI/2024 

posiedzenia Komisji Finansów, Budżetu i Polityki Podatkowej 

Rady Miejskiej w Łodzi 

z dnia 25 czerwca 2024 r. 

 

I. Obecność na posiedzeniu: 

stan Komisji   -  12 radnych 

obecnych   -  11 radnych 

nieobecnych   -   1 radny 

oraz zaproszeni goście. 

 

Listy obecności stanowią załącznik nr 1, 2 do niniejszego protokołu. 

Zaproszenia dla radnych stanowią załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 

Zaproszenia dla gości stanowią załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 

 

II. Posiedzeniu Komisji przewodniczył: 

Przewodniczący Komisji p. Tomasz Kacprzak.  

 

III. Proponowany porządek posiedzenia: 

1. Zmiany w porządku obrad. 

2. Przyjęcie protokołów z 2. i 3. posiedzenia Komisji. 

3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu oraz zmian  

w budżecie miasta Łodzi na 2024 rok – druk nr 156/2024. 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej miasta Łodzi na lata 2024-2050 – druk nr 157/2024. 

5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na obniżenie 

bonifikaty od ceny samodzielnego lokalu użytkowego nr 8U , usytuowanego  

w budynku znajdującym się na nieruchomości położonej w Łodzi  

przy ulicy Piotrkowskiej 128 – druk nr 149/2024. 

6. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia 

strefy płatnego parkowania pojazdów samochodowych na drogach publicznych 
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w Łodzi oraz opłat za postój w tej strefie i sposobu ich pobierania  

– druk nr 143/2024. 

7. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie utworzenia Zespołu Szkolno-

Przedszkolnego nr 9 w Łodzi przy ul. Miedzianej 1/3 poprzez połączenie Szkoły 

Podstawowej nr 170 im. Anieli Krzywoń w Łodzi przy ul. Miedzianej 1/3  

i Przedszkola Miejskiego nr 15 w Łodzi przy ul. Wysokiej 28 i nadania statutu  

– druk nr 145/2024. 

8. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia 

czasu bezpłatnego nauczania, wychowania i opieki, określenia wysokości opłat 

za korzystanie z wychowania przedszkolnego uczniów objętych wychowaniem 

przedszkolnym do końca roku szkolnego w roku kalendarzowym, w którym 

kończą 6 lat oraz określenia warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia 

z opłat w przedszkolach publicznych prowadzonych przez Miasto Łódź  

– druk nr 146/2024. 

9. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie przez 

Miasto Łódź części niezabudowanych nieruchomości położonych w Łodzi przy 

ulicy Ustronnej bez numeru oraz określenia zasad objęcia udziałów przez 

Miasto Łódź w zamian za wniesienie wkładu niepieniężnego (aportu)  

do Widzewskiego Towarzystwa Budownictwa Społecznego Spółki  

z ograniczoną odpowiedzialnością, z przeznaczeniem na podwyższenie 

kapitału zakładowego – druk nr 142/2024. 

10. Sprawy wniesione i wolne wnioski. 

 

IV. Przebieg posiedzenia i przyjęte ustalenia: 

Przewodniczący Komisji p. Tomasz Kacprzak powitał obecnych radnych  

i zaproszonych gości. Na podstawie listy obecności stwierdził quorum niezbędne  

do prowadzenia obrad i podejmowania prawomocnych uchwał i opinii.  

 

Ad. pkt. 1. Zmiany w porządku obrad. 

Przewodniczący Komisji przedstawił proponowany porządek posiedzenia. Zapytał,  

czy są jakieś uwagi do porządku obrad Komisji. 

 

Przewodniczący Komisji p. Tomasz Kacprzak zaproponował zmianę w porządku 

obrad Komisji polegającą na wprowadzeniu do zaopiniowania : 
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 w pkt. 5a – projektu uchwały w sprawie określenia źródeł dochodów 

gromadzonych na wydzielonym rachunku i ich przeznaczenia oraz sposobu i 

trybu sporządzania planów finansowych dla wydzielonych rachunków 

dochodów samorządowych jednostek budżetowych – druk nr 164/2024. 

 w pkt 7a - projektu uchwały w sprawie utworzenia LVIII Liceum 

Ogólnokształcącego Specjalnego w Łodzi przy ul. Aleksandrowskiej 159 i 

nadania statutu – druk nr 163/2024. 

 w pkt. 7b – projektu uchwały w sprawie utworzenia Zespołu Przedszkoli 

Miejskich nr 6 w Łodzi przy ul. Wierzbowej 6F poprzez połączenie Przedszkola 

Miejskiego nr 39 w Łodzi przy ul. Wierzbowej 6F i Przedszkola Miejskiego nr 

52 w Łodzi przy ul. Zacisze 3/5 i nadania statutu – druk nr 162/2024. 

 

Przewodniczący Komisji przeszedł do głosowania nad wprowadzeniem pkt 5a:   

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia źródeł dochodów 

gromadzonych na wydzielonym rachunku i ich przeznaczenia oraz sposobu i trybu 

sporządzania planów finansowych dla wydzielonych rachunków dochodów 

samorządowych jednostek budżetowych – druk nr 164/2024. 

Komisja w głosowaniu: przy 7 głosach „za”, braku głosów „przeciw” i 

„wstrzymujących się” wprowadziła do porządku obrad pkt 5a .  

 

Przewodniczący Komisji przeszedł do głosowania nad wprowadzeniem pkt 7a:   

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie utworzenia LVIII Liceum 

Ogólnokształcącego Specjalnego w Łodzi przy ul. Aleksandrowskiej 159 i nadania 

statutu – druk nr 163/2024. 

Komisja w głosowaniu: przy 7 głosach „za”, braku głosów „przeciw” i 

„wstrzymujących się” wprowadziła do porządku obrad pkt 7a .  

 

Przewodniczący Komisji przeszedł do głosowania nad wprowadzeniem pkt 7b:   

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie utworzenia Zespołu Przedszkoli Miejskich 

nr 6 w Łodzi przy ul. Wierzbowej 6F poprzez połączenie Przedszkola Miejskiego nr 

39 w Łodzi przy ul. Wierzbowej 6F i Przedszkola Miejskiego nr 52 w Łodzi przy ul. 

Zacisze 3/5 i nadania statutu – druk nr 162/2024. 
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Komisja w głosowaniu: przy 7 głosach „za”, braku głosów „przeciw” i 

„wstrzymujących się” wprowadziła do porządku obrad pkt 7b .  

 

Proponowany porządek po zmianach: 

1. Zmiany w porządku obrad. 

2. Przyjęcie protokołów z 2. i 3. posiedzenia Komisji. 

3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu oraz zmian  

w budżecie miasta Łodzi na 2024 rok – druk nr 156/2024 wraz z 

autopoprawką. 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej miasta Łodzi na lata 2024-2050 – druk nr 157/2024 wraz 

z autopoprawką. 

5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na obniżenie 

bonifikaty od ceny samodzielnego lokalu użytkowego nr 8U , usytuowanego  

w budynku znajdującym się na nieruchomości położonej w Łodzi  

przy ulicy Piotrkowskiej 128 – druk nr 149/2024. 

5a. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia źródeł dochodów 

gromadzonych na wydzielonym rachunku i ich przeznaczenia oraz sposobu i 

trybu sporządzania planów finansowych dla wydzielonych rachunków 

dochodów samorządowych jednostek budżetowych – druk nr 164/2024. 

6. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia 

strefy płatnego parkowania pojazdów samochodowych na drogach publicznych 

w Łodzi oraz opłat za postój w tej strefie i sposobu ich pobierania  

– druk nr 143/2024. 

7. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie utworzenia Zespołu Szkolno-

Przedszkolnego nr 9 w Łodzi przy ul. Miedzianej 1/3 poprzez połączenie Szkoły 

Podstawowej nr 170 im. Anieli Krzywoń w Łodzi przy ul. Miedzianej 1/3  

i Przedszkola Miejskiego nr 15 w Łodzi przy ul. Wysokiej 28 i nadania statutu  

– druk nr 145/2024. 

7a. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie utworzenia LVIII Liceum 

Ogólnokształcącego Specjalnego w Łodzi przy ul. Aleksandrowskiej 159 i 

nadania statutu – druk nr 163/2024. 
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7b. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie utworzenia Zespołu Przedszkoli 

Miejskich nr 6 w Łodzi przy ul. Wierzbowej 6F poprzez połączenie Przedszkola 

Miejskiego nr 39 w Łodzi przy ul. Wierzbowej 6F i Przedszkola Miejskiego nr 52 

w Łodzi przy ul. Zacisze 3/5 i nadania statutu – druk nr 162/2024. 

8. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia 

czasu bezpłatnego nauczania, wychowania i opieki, określenia wysokości opłat 

za korzystanie z wychowania przedszkolnego uczniów objętych wychowaniem 

przedszkolnym do końca roku szkolnego w roku kalendarzowym, w którym 

kończą 6 lat oraz określenia warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia 

z opłat w przedszkolach publicznych prowadzonych przez Miasto Łódź  

– druk nr 146/2024. 

9. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie przez 

Miasto Łódź części niezabudowanych nieruchomości położonych w Łodzi przy 

ulicy Ustronnej bez numeru oraz określenia zasad objęcia udziałów przez 

Miasto Łódź w zamian za wniesienie wkładu niepieniężnego (aportu)  

do Widzewskiego Towarzystwa Budownictwa Społecznego Spółki  

z ograniczoną odpowiedzialnością, z przeznaczeniem na podwyższenie 

kapitału zakładowego – druk nr 142/2024. 

10. Sprawy wniesione i wolne wnioski. 

 

W związku z brakiem innych uwag przewodniczący Komisji przeszedł do 

procedowania zmienionego porządku obrad.  

 

Ad. pkt. 2. Przyjęcie protokołów z 2. i 3. posiedzenia Komisji. 

Przewodniczący Komisji p. Tomasz Kacprzak zapytał, czy do protokołów  

z 2. i 3. posiedzenia Komisji są jakieś uwagi. 

 

Nikt nie wniósł uwag.  

 

W związku z brakiem uwag, Przewodniczący Komisji przeszedł do głosowania  

nad przyjęciem protokołów z 2. i 3. posiedzenia Komisji. 

 

Przewodniczący Komisji poddał protokoły z 2. i 3. posiedzenia Komisji pod 

głosowanie.  
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Komisja w głosowaniu przy 7 głosach „za”, braku głosów „przeciw” i 

„wstrzymujących się” przyjęła protokoły z 2. i 3. posiedzenia Komisji. 

 

Ad. pkt. 3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu oraz 

zmian w budżecie miasta Łodzi na 2024 rok – druk nr 156/2024 wraz z 

autopoprawką. 

Dyrektor Departamentu Finansów Publicznych p. Michał Fisiak omówił projekt 

uchwały wraz z uzasadnieniem i autopoprawką. (projekt wraz z autopoprawką 

stanowią załączniki nr 5 i 6 do niniejszego protokołu).  

 

Faza pytań i dyskusji.  

Przewodniczący Komisji p. Tomasz Kacprzak: „Mam pytanie dotyczące programu 

Ciepłe mieszkanie. Zwalniamy tam cześć środków, ponieważ jest mniejsze 

zainteresowanie ze strony mieszkańców. Czy można uzyskać jakieś informacje na 

ten temat.” 

Dyrektor Biura Energetyki i Jakości Powietrza p. Grzegorz Leszczyk: 

„Faktycznie zainteresowanie tym programem jest bardzo niewielkie. W tej chwili 

mamy złożonych sześć wniosków o dofinansowanie. Planowaliśmy 300 wniosków dla 

właścicieli mieszkań w tej umowie na trzy lata 2024-2025 i rozliczenie w 2026 roku. 

Mamy dwie umowy z WFOŚ dla właścicieli mieszkań i dla wspólnot mieszkaniowych. 

Sam program ma takie zasady, które powodują, że to zainteresowanie jest bardzo 

małe. Fundusz wystąpił do nas z wnioskiem o oddanie tych oszczędności, ponieważ 

wykonanie całego programu w całym województwie jest na poziomie 1 %.” 

Przewodniczący Komisji p. Tomasz Kacprzak: „Proszę przypomnieć te założenia, 

dlaczego one są takie trudne?” 

Dyrektor Biura Energetyki i Jakości Powietrza p. Grzegorz Leszczyk: „Głównie w 

przypadku naszego Miasta potencjalnych beneficjentów eliminuje fakt, że w 

przypadku, kiedy chcą wymienić źródło ciepła w centrum, tam gdzie jest przynajmniej 

technicznie możliwość przyłączenia się do sieci ciepłowniczej, ale np. cała wspólnota 

ma w większości wymienione jakieś źródła ciepła na gazowe lub elektryczne, sama 

wspólnota nie będzie zainteresowana przyłączeniem się do sieci ciepłowniczej, bo są 

to duże koszty, to w takim budynku pojedynczy właściciele, którzy jeszcze zostali z 

jakimś kopciuchem nie mogą uzyskać dofinansowania, bo cała kamienica 

teoretycznie ma techniczną możliwość przyłączenia do sieci. I to ich wyklucza.” 
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Przewodniczący Komisji p. Tomasz Kacprzak: „Czy chodzi o wymianę na pompę 

ciepła?” 

Dyrektor Biura Energetyki i Jakości Powietrza p. Grzegorz Leszczyk: „Jeśli 

chodzi o źródła ciepła, to jest tutaj pełna paleta do wyboru: pompa ciepła, kocioł 

gazowy, piec na pelet, ogrzewanie elektryczne czy kocioł olejowy. Pozostaje im 

korzystanie z naszego miejskiego programu w takich przypadkach, jeśli sieć 

ciepłownicza nie dosięga do danego budynku. Wtedy tacy mieszkańcy mogą składać 

wnioski. Jednak zainteresowanie jest nadal niewielkie.” 

Przewodniczący Komisji p. Tomasz Kacprzak: „Szkoda, bo to by się pewnie 

przełożyło na poprawę środowiska. Byłoby to również ułatwienie.” 

Radny p. Mateusz Walasek: „Chciałbym zapytać o te dziewięć obiektów miejskich, 

gdzie była fotowoltaika. Czy tu są jakieś kolejne obiekty, czy są obiekty już 

zrealizowane, jakie to są obiekty?” 

Dyrektor Biura Energetyki i Jakości Powietrza p. Grzegorz Leszczyk: „Jest to 

wniosek o dofinansowanie z WFOŚ. Wnioskowaliśmy o pożyczko-dotację w kwocie 

800 tys. zł. O taką kwotę możemy maksymalnie wnioskować w tym roku na budowę 

instalacji fotowoltaicznej na budynkach użyteczności publicznej w proporcji 80:20 

pożyczka i dotacja. Większa dotacja. To jest inwestycja na kolejnych dwudziestu 

budynkach w Mieście. Cała inwestycja to dwadzieścia instalacji, do WFOŚ 

wystarczyło pokazać dziewięć, żeby wyczerpać całą pulę środków.” 

Radny p. Mateusz Walasek: „Czyli tak naprawdę jest to finansowanie dziewięciu, a 

dwadzieścia realizujemy z własnych środków. Czy mamy listę tych dziewięciu 

budynków?” 

Dyrektor Biura Energetyki i Jakości Powietrza p. Grzegorz Leszczyk: „Nie mam 

przy sobie. Mogę podesłać.” 

Radny p. Mateusz Walasek: „Czy jest jakaś ustalona lista lokalizacji modernizacji 

oświetlenia ulic?” 

Dyrektor Biura Energetyki i Jakości Powietrza p. Grzegorz Leszczyk: „Inwestycje 

realizuje ZDiT, ale Biuro Energetyki i Jakości Powietrza też składało wniosek do 

WFOŚ o dofinansowanie. Mamy zrobioną inwentaryzację oświetlenia ulicznego do 

dwóch programów. W programie Rozświetlamy Polskę będzie modernizowanych 

2600 opraw. W programie Eko Latarnia będzie modernizowanych 1048 opraw. To są 

oprawy rozsiane po całym Mieście. To jest to, co zostało na majątku miejskim do 
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modernizacji. Pozostała duża część do modernizacji to jest majątek PGE. Tych ulic 

jest bardzo dużo. Mam listę, mogę ją udostępnić.” 

Radny p. Krzysztof Makowski: „Czy mógłbym dostać informację, najlepiej 

emailowo, jak wygląda rozkład dofinansowania do boisk piłkarskich na ulicy 

Krańcowej i Łodziance?” 

Z-ca dyrektora MOSiR p. Iwona Safjanowska: „Przekażę taką informację.” 

Radny p. Kosma Nykiel: „Chciałbym zapytać o 4,3 mln żł na odbetonowywanie, czy 

jest lista lokalizacji, w których to zostanie wykonane?”  

Inspektor z Wydziału Kształtowania Środowiska p. Kazimierczak Angelina: 

„Lista lokalizacji jest dostępna. Możemy przesłać ją drogą emailową.” 

Radny p. Kosma Nykiel: „Proszę o uzupełnienie tej informacji o zakres prac itd.” 

Inspektor z Wydziału Kształtowania Środowiska p. Kazimierczak Angelina: 

„Prześlemy.” 

    

Przewodniczący Komisji p. Tomasz Kacprzak poddał projekt uchwały pod 

głosowanie.  

Komisja w głosowaniu przy 8 głosach „za”, braku głosów „przeciw” i 2 głosach 

„wstrzymujących się”,  pozytywnie zaopiniowała omówiony projekt uchwały wraz  

z autopoprawką. 

 

Ad. pkt. 4. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

Wieloletniej Prognozy Finansowej miasta Łodzi na lata 2024-2050 – druk nr 

136/2024 wraz z autopoprawką. 

Dyrektor Departamentu Finansów Publicznych p. Michał Fisiak omówił projekt 

uchwały wraz z uzasadnieniem i autopoprawką. (projekt wraz z autopoprawką 

stanowią załączniki nr 7 i 8 do niniejszego protokołu).  

 

Faza pytań i dyskusji.  

Nikt nie zabrał głosu w fazie pytań i dyskusji. 

 

Przewodniczący Komisji p. Tomasz Kacprzak poddał projekt uchwały pod 

głosowanie.  
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Komisja w głosowaniu przy 8 głosach „za”, braku głosów „przeciw” i 3 głosach 

„wstrzymujących się”,  pozytywnie zaopiniowała omówiony projekt uchwały wraz  

z autopoprawką. 

 

Ad. pkt. 5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

obniżenie bonifikaty od ceny samodzielnego lokalu użytkowego nr 8U , 

usytuowanego w budynku znajdującym się na nieruchomości położonej w 

Łodzi przy ulicy Piotrkowskiej 128 – druk nr 149/2024. 

Z-ca dyrektora Wydziału Zbywania i Nabywania Nieruchomości p. Mariusz 

Pujan omówił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. (projekt stanowi załącznik  

nr 9 do niniejszego protokołu). 

 

Faza pytań i dyskusji.  

Przewodniczący Komisji p. Tomasz Kacprzak: „Jaka jest powierzchnia tego 

lokalu?” 

Z-ca dyrektora Wydziału Zbywania i Nabywania Nieruchomości p. Mariusz 

Pujan: „Niecałe 9 m². To jest lokal użytkowy.” 

Radny p. Kosma Nykiel: „Jaki tam jest odsetek własności miejskiej, jeśli chodzi o 

całą nieruchomość ?” 

Z-ca dyrektora Wydziału Zbywania i Nabywania Nieruchomości p. Mariusz 

Pujan: „Miastu pozostało około 1/5 udziałów.” 

Radny p. Mateusz Walasek: „Mam jedną techniczną uwagę. Kiedyś tego typu 

uchwały były kierowane do Komisji Rozwoju i Działalności Gospodarczej. Czy to jest 

jakieś świadome działanie, że od jakiegoś czasu nie są kierowane?” 

Z-ca dyrektora Wydziału Zbywania i Nabywania Nieruchomości p. Mariusz 

Pujan: „Generalnie uchwały sa kierowane do Przewodniczącego Rady Miejskiej. 

Poprzednio były zapisy w uchwale, że wymaga zaciągnięcia opinii komisji. W tamtym 

roku uchwała była zmieniana i te zapisy zostały wykreślone.” 

 

Przewodniczący Komisji p. Tomasz Kacprzak poddał projekt uchwały pod 

głosowanie.  

Komisja w głosowaniu przy 11 głosach „za”, braku głosów „przeciw” i 

„wstrzymujących się”,  pozytywnie zaopiniowała omówiony projekt uchwały. 
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Ad. pkt. 5a. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia źródeł 

dochodów gromadzonych na wydzielonym rachunku i ich przeznaczenia oraz 

sposobu i trybu sporządzania planów finansowych dla wydzielonych 

rachunków dochodów samorządowych jednostek budżetowych – druk nr 

164/2024. 

Z-ca dyrektora Wydziału Edukacji p. Radosław Gwadera omówił projekt uchwały 

wraz z uzasadnieniem. (projekt stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu).  

 

Faza pytań i dyskusji.  

Nikt nie zabrał głosu w fazie pytań i dyskusji. 

 

Przewodniczący Komisji p. Tomasz Kacprzak poddał projekt uchwały pod 

głosowanie.  

Komisja w głosowaniu przy 11 głosach „za”, braku głosów „przeciw” i 

„wstrzymujących się”,  pozytywnie zaopiniowała omówiony projekt uchwały. 

 

Ad. pkt. 6. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

ustalenia strefy płatnego parkowania pojazdów samochodowych na drogach 

publicznych w Łodzi oraz opłat za postój w tej strefie i sposobu ich pobierania 

– druk nr 143/2024. 

Z-ca dyrektora ZDiT p. Tomasz Grzegorczyk omówił projekt uchwały wraz z 

uzasadnieniem. (projekt stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu).  

 

Faza pytań i dyskusji.  

Radny p. Mateusz Walasek: „Czy te problemy z dostępem dotyczą w ogóle 

wszelkich pojazdów zarejestrowanych poza Polską, czy to dotyczy pojazdów poza 

UE?” 

Z-ca dyrektora ZDiT p. Tomasz Grzegorczyk: „Dotyczy wszystkich pojazdów 

zarejestrowanych poza Polską.” 

Przewodniczący Komisji p. Tomasz Kacprzak: „Czy możemy odholowywać 

pojazdy zagraniczne?” 

Z-ca dyrektora ZDiT p. Tomasz Grzegorczyk: „Możemy jeżeli byłyby zaparkowane 

niewłaściwie i w miejscach właściwie oznakowanych. Natomiast sam fakt 
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niewniesienia opłaty za parkowanie nie jest podstawą do tego, żeby taki pojazd 

odholować. Jeśli jest dyspozycja usunięcia pojazdu to jest on usuwany.” 

Radny p. Piotr Frątczak: „Jak wygląda procedura ściągania należności od osób, 

właścicieli pojazdów, które takiej opłaty nie wniosą. Chodzi o samochody 

zarejestrowane np. w Anglii, w Niemczech?”  

Z-ca dyrektora ZDiT p. Tomasz Grzegorczyk: „Jeśli chodzi o odholowane pojazdy, 

to występujemy do ambasad RP w danym kraju albo do ambasad danego kraju w 

Polsce z prośba o ustalenie właściciela pojazdu. Na pewno jest to czasochłonne. 

Ambasady często udzielają odpowiedzi, że nie wiedzą albo w ogóle nie udzielają 

odpowiedzi. Zatem jest to bardzo trudny temat, który w mojej ocenie powinien być 

usankcjonowany jakoś na poziomie krajowym, bo generuje dosyć dużo problemów. 

Zwłaszcza w dzisiejszych czasach gdzie od kilku lat mamy duży napływ osób z 

zagranicy wykorzystujących pojazdy zarejestrowane za granicą. Do tego dochodzi 

jeszcze CEPIK gdzie tak naprawdę na podstawie kopii umowy można 

przerejestrować samochód. Myślę, że ilość takich fikcyjnych umów zawieranych 

pomiędzy osobami z zagranicznymi nawet w przypadku pojazdów zarejestrowanych 

w Polsce jest tak duża, że ustalenie faktycznego właściciela pojazdu jest czasami 

bardzo trudne.” 

Radny p. Piotr Frątczak: „Ile pojazdów zagranicznych było odholowanych od tego 

roku?” 

Z-ca dyrektora ZDiT p. Tomasz Grzegorczyk: „Przygotuję takie informacje.” 

Przewodniczący Komisji p. Tomasz Kacprzak: „Proszę o uzupełnienie tej 

informacji o to, ile pojazdów u nas zalega? Czy ponosimy koszty z tytułu 

magazynowania tych pojazdów?” 

Z-ca dyrektora ZDiT p. Tomasz Grzegorczyk: „Oczywiście, że ponosimy, bo samo 

prowadzenie parkingu kosztuje niemałe pieniądze. Do tego dochodzą koszty 

postepowań sądowych. Nawet same próby ustalenia właściciela poprzez wysyłanie 

przesyłek poleconych to tu to tam generują dość duże koszty, a taki pojazd zanim 

przejdzie na własność Miasta w trybie sądowym potrafi stać na parkingu nawet kilka 

lub kilkanaście lat.” 

 

Przewodniczący Komisji p. Tomasz Kacprzak poddał projekt uchwały pod 

głosowanie.  
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Komisja w głosowaniu przy 11 głosach „za”, braku głosów „przeciw” i 

„wstrzymujących się”,  pozytywnie zaopiniowała omówiony projekt uchwały. 

 

Ad. pkt. 7. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie utworzenia Zespołu 

Szkolno-Przedszkolnego nr 9 w Łodzi przy ul. Miedzianej 1/3 poprzez 

połączenie Szkoły Podstawowej nr 170 im. Anieli Krzywoń w Łodzi przy ul. 

Miedzianej 1/3 i Przedszkola Miejskiego nr 15 w Łodzi przy ul. Wysokiej 28 i 

nadania statutu – druk nr 145/2024. 

Z-ca dyrektora Wydziału Edukacji p. Radosław Gwadera omówił projekt uchwały 

wraz z uzasadnieniem. (projekt stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu).  

 

Faza pytań i dyskusji.  

Radny p. Kosma Nykiel: „Pierwsze moje pytanie związane jest z tym, że wspomniał 

Pan o korzyściach dla dzieci, które uczęszczają do takiego zespołu w przedszkolu i 

potem w szkole podstawowej. Jak to wygląda? Czy jest ciągłość, że dzieci najpierw 

są w tym samym przedszkolu i potem ze wszystkimi swoimi rówieśnikami idą do 

podstawówki? Czy są jakieś badania mówiące o tym, że to faktycznie ma dobry 

wpływ na dzieci? Ponadto wspomniał Pan, że będzie wspólna dyrekcja tego zespołu. 

Zakładam, że przedszkole i podstawówka mają osobne dyrekcje. Potem Pan 

wspomniał, że nie będzie żadnych oszczędności. Myślałem, że będzie jedna 

dyrekcja, dzięki czemu zaoszczędzimy na jednej pensji dyrektorskiej, co pokryje np. 

koszt nowych tablic i pieczątek.” 

Z-ca dyrektora Wydziału Edukacji p. Radosław Gwadera: „Jeśli chodzi o kwestie 

związane z tą ciągłością nauczania, bo tutaj ta ciągłość nauczania i przejście z 

metodyki przedszkolnej do szkolnej jest istotne, tutaj nie dysponuję takimi badaniami. 

Dla dzieci przedszkolnych szkołą obwodową jest SP nr 170. Czyli dzieci z 

przedszkola przechodzą do szkoły podstawowej. Zatem ta ciągłość nauczania ma 

pozytywny wpływ na to, że te dzieci rozwijają się w sposób harmonijny i proces 

edukacyjny lepiej funkcjonuje. Dzieci z ze szkoły mogą odwiedzać dzieci z 

przedszkola i mogą być organizowane jakieś uroczystości, wspólne przedsięwzięcia. 

Dzieci przedszkolne mogą się integrować z dziećmi szkolnymi. Tutaj jest taki wymiar, 

który jest niepoliczalny, natomiast pozytywne doświadczenia w tym zakresie mamy, 

jak również sygnały od środowiska rodziców. W chwili obecnej dyrektor Przedszkola 

Miejskiego był powołany na dziesięć miesięcy i z końcem czerwca kończy swoją 



13 

 

kadencję. Natomiast mamy dyrektora szkoły, który będzie proponowany jako dyrektor 

Zespołu. Będzie także stanowisko wicedyrektora. Można zatem powiedzieć, że 

dodatek funkcyjny wicedyrektora jest mniejszy. Jeżeli patrzylibyśmy przez ten 

pryzmat, to można założyć, że koszty tablic i pieczątek zostaną zrefundowane 

poprzez te oszczędności poprzez to, iż dodatek wicedyrektora jest mniejszy.” 

Radny p. Kosma Nykiel: „Czy to oznacza, że w chwili obecnej pomimo tego, że to 

jest jeden obwód nie ma tak dobrej komunikacji między przedszkolem i szkołą, żeby 

raportować o tych rozmaitych problemach, które występują. A to połączenie, dzięki 

jednej dyrekcji będzie skuteczniejsze i będzie można lepiej jakiekolwiek problemy, 

które się pojawiają rozwiązywać od wcześniejszych lat.” 

Z-ca dyrektora Wydziału Edukacji p. Radosław Gwadera: „Chodzi o kwestie 

zarządzania placówką i takim administrowaniem. Pozostaje odrębność rad 

pedagogicznych. Natomiast mając na uwadze jednego administratora, dyrektora, 

kierownika jednostki łatwiej jest pewne działania łączące, integrujące realizować. To 

nie jest tak, że jednostki ze sobą nie współpracują. Jeżeli taka współpraca jest 

możliwa i dobrze się układa to one współpracują. Natomiast tutaj mamy taki 

naturalny efekt związany z tym, że mamy jednego administratora, wspólną wizję i 

jakieś patrzenie na rozwój i edukację młodych dzieci.” 

Radny p. Krzysztof Makowski: „Uczulaliśmy na Komisji Edukacji, że przy tego typu 

postepowaniach konieczne są opinie rady rodziców. Czy takie opinie są?” 

Z-ca dyrektora Wydziału Edukacji p. Radosław Gwadera: „Nie dysponujemy 

takimi opiniami.” 

Radny p. Krzysztof Makowski: „Dlaczego?” 

Z-ca dyrektora Wydziału Edukacji p. Radosław Gwadera: „Bo one nie są 

wymagane. Natomiast te rzeczy, o których rozmawiamy były konsultowane. Jeśli 

mielibyśmy mówić o jakimś dokumencie, czy protokole, który wskazywałby na taką 

opinię, to nie wiem, czy czymś takim dysponujemy. Jeżeli dysponujemy takim 

dokumentem i poświadczeniem, że takie konsultacje były prowadzone to przekażemy 

je do Komisji.” 

Radny p. Krzysztof Makowski: „Poproszę o taką informację na Komisji Edukacji.”  

Z-ca dyrektora Wydziału Edukacji p. Radosław Gwadera: „Przekażemy taką 

informację. Dodam, że jeśli chodzi o takie połączenia, to są to sytuacje, które nie 

wywołują jakiś negatywnych emocji. To nie jest tak, że przedkładamy projekt 

uchwały, a środowisko i społeczności nie są w to zaangażowane.” 
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Radny p. Mateusz Walasek: „Wiem, że sztandar nie jest fundowany z budżetu 

Miasta, bo zwykle praktyką jest, iż to środowisko szkolne się zrzuca. Pan dyrektor 

mówił o tablicach i pieczątkach, a co w takich sytuacjach dzieje się ze sztandarem? 

Czy w takich sytuacjach były przypadki fundowania nowego sztandaru?” 

Z-ca dyrektora Wydziału Edukacji p. Radosław Gwadera: „Mając na uwadze 

sztandar, to musimy pamiętać o tym, że nadal pozostają dwie jednostki oświatowe, 

które mają swoje sztandary. My tworzymy nową jednostkę organizacyjną, w skład 

której wchodzą dwie jednostki oświatowe. Czyli teoretycznie w sytuacji, gdyby 

nastąpiło rozwiązanie Zespołu, to będziemy mieli nadal dwie jednostki oświatowe, 

które po rozwiązaniu stałyby się jednostkami organizacyjnymi. Według mojej wiedzy 

sztandar jest przypisany do jednostki oświatowej.” 

Radny p. Krzysztof Makowski: „Sztandar cały czas pozostaje przy szkole 

podstawowej. Nikt nie będzie fundował kolejnego sztandaru dla nowo powstałego 

Zespołu.” 

Radny p. Tomasz Anielak: „Uważam, że społeczność rodziców, która ma ogromny 

wpływ na kształtowanie danej placówki winna wyrazić swoją opinię przed takim 

połączeniem. To, iż Pan dyrektor bagatelizuje tę sprawę mówiąc, że formalnie nie 

ma, moim zdaniem jest to do zrobienia i dobrze byłoby gdybyśmy za każdym razem 

wymagali takiej opinii przy łączeniu placówek. Myślę, że jeśli Pan dyrektor mówi, iż 

wszyscy są zadowoleni, to nie powinno być żadnego problemu z takim dokumentem i 

przesłaniem go do Państwa i żebyśmy my jako radni byli zaznajomieni z tym, że nikt 

rzeczywiście nie wnosi żadnych uwag, pretensji. My nie wiemy jak jest naprawdę. 

Jeśli wszyscy są za połączeniem to taki dokument to tylko formalność.” 

Odnosząc się z-ca dyrektora Wydziału Edukacji p. Radosław Gwadera: „Ja nie 

przesądzam, że takiego dokumentu nie ma. Nie miałem takiego dokumentu przed 

oczami. Natomiast jeżeli wprowadzenie takiej dobrej praktyki jest mile widziane i my 

też dostrzegamy taką potrzebę, to oczywiście to wprowadzimy. Nie widzę tutaj 

żadnych przeszkód. Jeżeli taka opinia byłaby w formie pisemnej, to na Komisji 

Edukacji będzie ona przedstawiona.” 

Radny p. Krzysztof Makowski: „Chodzi o to, żeby informować społeczność szkolną 

o decyzjach, które będziemy podejmować zwłaszcza w okresie letnim, żeby nie było 

zaskoczenia po przyjściu do szkoły po wakacjach. Unikajmy takich sytuacji, które 

mogą rodzić jakieś niepotrzebne konflikty.” 
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Z-ca dyrektora Wydziału Edukacji p. Radosław Gwadera: „Cały ten proces zaczął 

się wcześniej niż przedłożona uchwała. Dodam, że zarówno dyrektor przedszkola jak 

i dyrektor szkoły prowadzili takie spotkania z rodzicami.”  

 

Przewodniczący Komisji p. Tomasz Kacprzak poddał projekt uchwały pod 

głosowanie.  

Komisja w głosowaniu przy 9 głosach „za”, braku głosów „przeciw” i 2 głosami 

„wstrzymującymi się”,  pozytywnie zaopiniowała omówiony projekt uchwały. 

   

Ad. pkt. 7a. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie utworzenia LVIII Liceum 

Ogólnokształcącego Specjalnego w Łodzi przy ul. Aleksandrowskiej 159 i 

nadania statutu – druk nr 163/2024. 

Z-ca dyrektora Wydziału Edukacji p. Radosław Gwadera omówił projekt uchwały 

wraz z uzasadnieniem. (projekt stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu).  

 

Faza pytań i dyskusji.  

Przewodniczący Komisji p. Tomasz Kacprzak: „Czy koszty związane z 

wynagrodzeniami dla czterech nauczycieli wystarczą? Czy czterech nauczycieli 

wystarczy w tej szkole?” 

Z-ca dyrektora Wydziału Edukacji p. Radosław Gwadera: „W siedzibie na 

Aleksandrowskiej 159 korzystaliśmy z zasobów nauczycieli, którzy dotychczas byli 

zatrudnieni w XLIV LO, więc te koszty już były uwzględnione w budżecie Miasta 

Łodzi na ten rok.” 

Przewodniczący Komisji p. Tomasz Kacprzak: „Rozumiem, że koszty są przy 

innej szkole, a świadczą pracę gdzie indziej.” 

Z-ca dyrektora Wydziału Edukacji p. Radosław Gwadera: „Nauczyciele ci 

zatrudnieni są w XLIV LO i świadczą tutaj pracę na zasadzie oddelegowania. 

Natomiast teraz poprzez utworzenie LVIII LO chcemy usankcjonować to formalnie.” 

Przewodniczący Komisji p. Tomasz Kacprzak: „Czy cztery etaty nauczycielskie są 

wystarczające, żeby zabezpieczyć potrzeby tej placówki?” 

Z-ca dyrektora Wydziału Edukacji p. Radosław Gwadera: „To zostało 

oszacowane i są wystarczające.” 

Radny p. Krzysztof Makowski: „Dotychczas tego typu sprawami zajmowało się 

XLIV LO. Nie znam całej genezy powołania tego liceum, ale czy nie lepiej byłoby 
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doprowadzić do jakiś klas zamiejscowych przy tym liceum, a nie powoływać 

kolejnego liceum w Łodzi. Nie wiem jakie tam jest obłożenie. Czy nie można bazując 

na doświadczeniu liceum XLIV LO, które zajmuje się tą trudną młodzieżą zrobić to w 

jakiś inny sposób?” 

Z-ca dyrektora Wydziału Edukacji p. Radosław Gwadera: „Jeśli chodzi o formalne 

przepisy i założenia prawa funkcjonujące w tym zakresie, to nie możemy odtworzyć 

oddziałów, bo oddziały specjalne mogą być odtworzone tam gdzie jest orzeczenie o 

potrzebie kształcenia specjalnego. W przypadku dzieci, które uzyskują wsparcie 

lecznicze w szpitalu psychiatrycznym nie mamy tutaj mowy o dzieciach z 

orzeczeniem. Więc formułą obowiązującą, która w obecnym stanie prawnym 

umożliwia prawidłową realizację procesu dydaktycznego jest właśnie utworzenie 

liceum specjalistycznego.” 

Radny p. Mateusz Walasek: „Jak to jest realizowane w odniesieniu do innych 

szpitali. Na pewno są takie szpitale, gdzie jest trochę pacjentów podlegających 

obowiązkowi szkolnemu w zakresie szkoły średniej jak np. Matka Polka, Sporna, 

Korczak. Jak to jest realizowane w przypadku innych szpitali?” 

Z-ca dyrektora Wydziału Edukacji p. Radosław Gwadera: „Dokładnie nie jestem w 

stanie określić, czy aby na pewno mamy tam do czynienia z tymi dziećmi 

uczęszczającymi do szkół ponadpodstawowych. Mogą przygotować i przekazać 

informację, jak to wygląda.” 

Radny p. Piotr Frątczak: „Jakie będą koszty utworzenia takiej szkoły?” 

Z-ca dyrektora Wydziału Edukacji p. Radosław Gwadera: „Jeśli chodzi o 2024 

rok, to utworzenie tej szkoły z dniem 1 września powoduje, że będzie funkcjonowała 

ona przez cztery miesiące. Tutaj szacujemy te koszty odnośnie wynagrodzeń, badań 

lekarskich, koszty formalne związane z zakupem pieczątek, tablic i pieczęci 

urzędowych. Szacowana kwota to 151 tys. 950 zł. Zabezpieczamy te środki w 

ramach rezerwy celowej na zadania związane z systemem oświaty.” 

 

Przewodniczący Komisji p. Tomasz Kacprzak poddał projekt uchwały pod 

głosowanie.  

Komisja w głosowaniu przy 11 głosach „za”, braku głosów „przeciw” i 

„wstrzymujących się”,  pozytywnie zaopiniowała omówiony projekt uchwały. 
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Ad. pkt. 7b. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie utworzenia Zespołu 

Przedszkoli Miejskich nr 6 w Łodzi przy ul. Wierzbowej 6F poprzez połączenie 

Przedszkola Miejskiego nr 39 w Łodzi przy ul. Wierzbowej 6F i Przedszkola 

Miejskiego nr 52 w Łodzi przy ul. Zacisze 3/5 i nadania statutu – druk nr 

162/2024. 

Z-ca dyrektora Wydziału Edukacji p. Radosław Gwadera omówił projekt uchwały 

wraz z uzasadnieniem. (projekt stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu).  

 

Faza pytań i dyskusji.  

Nikt nie zabrał głosu w fazie pytań i dyskusji. 

 

Przewodniczący Komisji p. Tomasz Kacprzak poddał projekt uchwały pod 

głosowanie.  

Komisja w głosowaniu przy 10 głosach „za”, braku głosów „przeciw” i 

„wstrzymujących się”,  pozytywnie zaopiniowała omówiony projekt uchwały. 

 

Ad. pkt. 8. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

ustalenia czasu bezpłatnego nauczania, wychowania i opieki, określenia 

wysokości opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego uczniów 

objętych wychowaniem przedszkolnym do końca roku szkolnego w roku 

kalendarzowym, w którym kończą 6 lat oraz określenia warunków częściowego 

lub całkowitego zwolnienia z opłat w przedszkolach publicznych 

prowadzonych przez Miasto Łódź – druk nr 146/2024. 

Z-ca dyrektora Wydziału Edukacji p. Radosław Gwadera omówił projekt uchwały 

wraz z uzasadnieniem. (projekt stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu).  

 

Faza pytań i dyskusji.  

Przewodniczący Komisji p. Tomasz Kacprzak: „Ja tylko powiem, że ta podwyżka 

50 godzin dodatkowych w przedszkolu z tą podwyżką przełoży się na koszt jednej 

gałki lodów, czyli 7 zł.” 

 

Przewodniczący Komisji p. Tomasz Kacprzak poddał projekt uchwały pod 

głosowanie.  



18 

 

Komisja w głosowaniu przy 9 głosach „za”, 2 głosach „przeciw” i braku głosów 

„wstrzymujących się”,  pozytywnie zaopiniowała omówiony projekt uchwały. 

 

Ad. pkt. 9. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

zbycie przez Miasto Łódź części niezabudowanych nieruchomości położonych 

w Łodzi przy ulicy Ustronnej bez numeru oraz określenia zasad objęcia 

udziałów przez Miasto Łódź w zamian za wniesienie wkładu niepieniężnego 

(aportu) do Widzewskiego Towarzystwa Budownictwa Społecznego Spółki  

z ograniczoną odpowiedzialnością, z przeznaczeniem na podwyższenie 

kapitału zakładowego – druk nr 142/2024. 

P.o. dyrektora Biura Nadzoru Właścicielskiego p. Ewa Mereć omówiła projekt 

uchwały wraz z uzasadnieniem. (projekt stanowi załącznik nr 16 do niniejszego 

protokołu).  

 

Faza pytań i dyskusji.  

Radny p. Piotr Frątczak: „Czy nie ma błędu w numerze działki, jeśli chodzi o 

uchwałę Rady Osiedla?” 

P.o. dyrektora Biura Nadzoru Właścicielskiego p. Ewa Mereć: „Są to działki 

211/4, 213/6 i 542/7.” 

Przewodniczący Komisji p. Tomasz Kacprzak: „Bardzo mi się podoba ten pomysł. 

Dobrze, że powstanie nowe osiedle bloków – 45 mieszka z miejscami postojowymi.” 

P.o. dyrektora Biura Nadzoru Właścicielskiego p. Ewa Mereć: „Spółka będzie 

występować o wydanie decyzji o warunkach zabudowy. Pani Prezydent 

oczekiwałaby większej ilości mieszkań na tym terenie niż 45, więc Spółka będzie 

musiała to przeanalizować i zwiększyć ilość mieszkań.  

 

Przewodniczący Komisji p. Tomasz Kacprzak poddał projekt uchwały pod 

głosowanie.  

Komisja w głosowaniu przy 6 głosach „za”, 3 głosach „przeciw” i braku głosów 

„wstrzymujących się”,  pozytywnie zaopiniowała omówiony projekt uchwały. 

 

Ad. pkt. 10. Sprawy wniesione i wolne wnioski. 

Przewodniczący Komisji p. Tomasz Kacprzak poinformował, że do Komisji 

wpłynęły następujące materiały, które znajdują się w Aktówce Komisji: 
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 odpowiedź z Wydziału Gospodarki Komunalnej dotycząca wniosku Spółki 

Ekowater w sprawie nieprawidłowości w wydatkowaniu środków publicznych 

przy projekcie „Gospodarka Ściekowa, faza III w Łodzi”, 

 informacja ze ZDiT – zestawienie tabelaryczne remontów dróg zakończonych 

w latach 2022-2023, 

 zestawienie przedstawiające wykonanie dochodów i wydatków budżetu miasta 

za 4 i 5 m-cy 2024 r. 

 

Radny p. Krzysztof Makowski poinformował, że kolejne posiedzenie Komisji 

Edukacji odbędzie się 2 lipca o godz. 11:00 na terenie Szkolnego Schroniska 

Młodzieżowego w Grotnikach przy ul. Sosnowej 11. 

 

Innych spraw różnych i wolnych wniosków nie zgłoszono.  

 

Przewodniczący Komisji p. Tomasz Kacprzak podziękował za udział w obradach  

i zamknął posiedzenie Komisji.  

 

 

 

 

Protokół sporządziła 

Aneta Michalak – sekretarz Komisji       


